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Protokół Nr XXXIII/22 
z XXXIII Sesji 
Rady Powiatu w Olsztynie 
w dniu 19 kwietnia 2022 r. 
 
Początek posiedzenia        - godz. 1000 
Zakończenie posiedzenia       - godz. 1040 
Spośród 25 radnych ustawowego składu rady obecnych było   - 23 
 
 
Pkt 1. Otwarcie Sesji. 
 
 Pan Jerzy Laskowski, Przewodniczący Rady Powiatu, otworzył XXXIII Sesję Rady 
Powiatu w Olsztynie. Następnie powitał wszystkich radnych, Pana Starostę, Panią 
Wicestarostę, Zarząd oraz pracowników Starostwa. W sesji uczestniczyło 23 radnych, 
co wobec 25 osobowego składu Rady stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu, lista 
obecności pracowników Starostwa stanowi załącznik nr 2 do protokołu. Radni, którzy 
usprawiedliwili swoją nieobecność: Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski. 
 Pan Przewodniczący odczytał skróconą informację o ochronie danych osobowych, 
przypominając, iż administratorem danych osobowych jest Starosta Olsztyński (Pl. Bema 5, 
10-516 Olsztyn). Poinformował, że dane osobowe przetwarzane są w celu niezbędności takiego 
działania do wykonania zadania realizowanego w interesie publicznym lub w ramach 
sprawowania władzy publicznej powierzonej administratorowi (art. 6 ust. 1 lit. e RODO), 
w związku z realizacją zasady dostępu do informacji publicznej - poprzez utrwalanie 
i transmitowanie obrad Rady Powiatu w Olsztynie. W trakcie przetwarzania danych osobowych 
przysługuje prawo dostępu do swoich danych osobowych. W związku z przetwarzaniem 
danych osobowych, w przypadku powzięcia informacji o nieprawidłowym przetwarzaniu tych 
danych, osoby, których dane są przetwarzane mają prawo do wniesienia skargi do organu 
nadzorczego – Prezesa Urzędu Ochrony Danych Osobowych. Nagrania z transmisji 
udostępniane są w: Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie internetowej Powiatu 
Olsztyńskiego. Znajdujące się na nagraniach dane osobowe przetwarzane są zgodnie 
z obowiązującymi przepisami prawa, a następnie archiwizowane, zgodnie z jednolitym 
rzeczowym wykazem akt organów powiatu i starostw powiatowych. Szczegółowe informacje 
na ten temat są zawarte w klauzuli informacyjnej: w Biuletynie Informacji Publicznej, 
na stronie internetowej Powiatu oraz przed wejściem do sali obrad. 
 Pan Przewodniczący poinformował, że Sesja została zwołana w trybie art. 15 ust. 7 
ustawy o samorządzie powiatowym, który przewiduje, że na wniosek Zarządu lub co najmniej 
1/4 ustawowego składu rady powiatu przewodniczący zobowiązany jest do zwołania sesji 
w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku. Przewodniczący poinformował, iż w dniu 14 kwietnia 
2022 roku wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w Olsztynie w sprawie zwołania sesji.  
Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym zmiany do porządku obrad 
wprowadzić może Rada Powiatu bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady 
(co w wypadku Rady Powiatu w Olsztynie wynosi 13 głosów), z tym że przy sesji zwołanej 
w trybie art. 15 ust. 7 dodatkowo wymagana jest zgoda wnioskodawcy. 
W przypadku propozycji zmian w porządku obrad poddaje się każdą propozycję osobno pod 
głosowanie – bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady Powiatu. 
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Po przegłosowaniu wszystkich propozycji Przewodniczący odczytuje porządek obrad wraz 
z przegłosowanymi zmianami.  
 Pan Jerzy Laskowski poinformował, że porządek obrad przesłany został mailowo 
w materiałach na sesję (porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu). 
 Pan Przewodniczący zapytał, czy są wnioski w sprawie zmian w porządku obrad? 
Wobec braku propozycji zmian, Pan Przewodniczący odczytał porządek obrad. 
 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie Sesji. 
2. Realizacja budżetu Powiatu na rok 2022 

- podjęcie uchwały (druk nr 243). 
3. Udzielenie upoważnienia Zarządowi Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian 

w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań 
związanych z pomocą obywatelom Ukrainy 
- podjęcie uchwały (druk nr 244). 

4. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
2. Realizacja budżetu Powiatu. 
 
 Pan Jerzy Laskowski poprosił wnioskodawcę w celu przedstawienia i uzasadnienia 
zmian w uchwale zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2022 rok.  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Pana Starostę o zabranie głosu. 
Pan Andrzej Abako powiedział, że jak wszyscy radni wiedzą trwa pomoc dla sąsiadów 

z Ukrainy. Są wyznaczone miejsca w Powiecie Olsztyńskim, w których teraz powiat stara się 
zakwaterować rodziny ukraińskie. W następnym tygodniu w Biskupcu pojawi się rodzina, która 
znajdzie zakwaterowanie w ośrodku młodzieżowym w Biskupcu, który mieści się przy Zespole 
Szkół w Biskupcu. Pierwszy proces, który powiat musi przejść, to uchwała Rady Powiatu 
wprowadzająca środki, a druga to uchwała upoważniająca Zarząd Powiatu do tego, aby mógł 
samodzielnie te środki do budżetu wprowadzać (a nie za każdym kolejnym razem prosić Radę 
Powiatu by się zebrała na Sesji) 

Pan Starosta poprosił Dyrektora Wydziału Zarzadzania Kryzysowego i Bezpieczeństwa 
– Pana Zbigniewa Załuskiego o poinformowanie radnych, ile w tej chwili powiat ma miejsc 
w swoich ośrodkach, ile z tych miejsc jest zajętych, jak sytuacja wygląda w zakresie 
przyjmowania i jaka jest planowana opieka nad rodzinami.  

Pan Abako powiedział także, że Rada Powiatu spotkała się nadzwyczajnie, bo trzeba 
szybko uruchomić te środki. Trzeba jeszcze 10 dni oczekiwać na środki, które wpłyną 
do budżetu powiatu po złożeniu wniosku. To jest taki czas, że zbiegnie się w czasie z końcem 
miesiąca, więc Powiat będzie musiał opłacić faktury, które w tej chwili są za jedzenie, czy też 
utrzymanie ośrodka w Biskupcu.  

Pan Starosta powiedział, że Pani Skarbnik nie będzie już musiała zabierać głosu 
i wyjaśniać poszczególnych paragrafów, gdzie będą wprowadzane środki. Pan Abako poprosił 
Pana Załuskiego o zabranie głosu i wyjaśnienie.  

Pan Zbigniew Załuski powiedział, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski wydał 
polecenie wójtom, burmistrzom, starostom dotyczące zorganizowania miejsc zakwaterowania 
i wyżywienia Ukraińcom. Powiat na swoim terenie zorganizował taką pomoc w schronisku 
młodzieżowym w Biskupcu przy Zespole Szkół w Biskupcu. Na obecną chwilę jest tam 
zakwaterowanych 5 osób (2 kobiety i 3 dzieci). Miejsc w sumie jest 37, tak więc w tym obiekcie 
można jeszcze zakwaterować dodatkowe osoby. Wojewoda poleciał także wyszukiwanie hal, 
remiz strażackich i innych miejsc, w których mogliby przebywać uchodźcy. Takim miejscem 
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na terenie powiatu jest hala sportowa przy Zespole Szkół w Dobrym Mieście. Tam są sanitariaty 
i wszystko, to co jest niezbędne dla przyjęcia uchodźców: łóżka, pościele, wszelki sprzęt, który 
służby do tego, aby móc zakwaterować uchodźców. Odnosząc się do innych gmin naszego 
powiatu Pan Załuski powiedział, że w gminie Dywity w m. Barkweda w świetlicy wiejskiej 
wyznaczone zostało 7 miejsc zamieszkania dla Ukraińców. Na obecną chwilę, nikt nie 
zamieszkuje w tym obiekcie. Kolejnym ośrodkiem jest dom pielgrzyma w Glotowie w gminie 
Dobre Miasto. Jest tam w tej chwili zakwaterowanych 78 osób, a 22 miejsca są jeszcze wolne. 
W Dobrym Mieście jest Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, który dysponuje 30 miejscami, 
wszystkie miejsca są tam wolne. W obiekcie rehabilitacyjnym – ośrodku dla osób 
niepełnosprawnych przy Al. Róż 3 w Biskupcu przebywa 17 osób z niepełnosprawnością 
intelektualną. Jeszcze 8 miejsc jest tam wolnych. Pan Załuski, powołując się na słowa 
Pana Starosty, powiedział, że żeby pozyskać środki z budżetu wojewody musi zostać podjęta 
uchwała. Raporty do wojewody, o wypłatę środków, wysyłane są do każdego 10, 20, 30 dnia 
miesiąca, wtedy środki te wpływają, co pozwala na możliwość rozliczenia się z gospodarzem 
obiektu, czy też zapłatę za wyżywienie. Na tą chwilę, jeśli chodzi o wyżywienie w obiekcie 
w Biskupcu, jest zorganizowany catering w formie śniadania, obiadu i kolacji (tak wskazuje 
polecenie wojewody).  

Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej 
o przedstawienie opinii o projekcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 
Olsztyńskiego na 2022 rok. 

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały i wnioskuje o jej przyjęcie bez poprawek. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
 
Ponieważ głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie 

w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2022 rok. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski 
 

Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty. 
 
Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2022 rok. 
 

Wyniki głosowania 
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ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (23) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Marcin Frączek, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, 
Bogumił Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Marian Piwcewicz, Iwona Plaskota, 
Janusz Radziszewski, Zbigniew Szczypiński, Krystyna Szter, Jacek Szydło, Stanisław 
Trzaskowski, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski 

 
Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 

 
Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXXIII/335/2022 zmieniającą 

uchwałę w sprawie budżetu Powiatu Olsztyńskiego na 2022 rok. 
Załącznik nr 4 

 
 
3. Udzielenie upoważnienia Zarządowi Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian 
w uchwale budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań 
związanych z pomocą obywatelom Ukrainy. 
 
 Pan Jarosław Wolak zawnioskował o przerwę w obradach. Swoją prośbę uzasadnił 
koniecznością zwołania Komisji Budżetowej, która musi się jeszcze raz zebrać, by 
porozmawiać o zapisie, który jest w projekcie uchwały. W paragrafie 3 projektu uchwały jest 
zapis, że „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”, a według opinii radców prawnych 
powinien być zapis: „Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego”.  
 Pan Jerzy Laskowski przychylił się do wniosku Przewodniczącego Komisji 
Budżetowej i ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.  
  
 Po 10 minutowej przerwie Pan Jerzy Laskowski wznowił posiedzenie Rady Powiatu.  
Pan Przewodniczący poprosił Pana Starostę o zabranie głosu i uzasadnienie proponowanej 
uchwały.  
 Pan Andrzej Abako powiedział że, tak jak wcześniej już mówił, potrzebne jest 
upoważnienie dla Zarządu Powiatu, żeby Rada Powiatu nie musiała za każdym razem się 
spotykać i co 10 dni wprowadzać kolejne środki finansowe na ten sam cel. Nie widomo ile 
Powiat tych rodzin jeszcze przyjmie, w jakim czasie, a także w jakim okresie rodziny te będą 
zasiedlały obiekty powiatu w Biskupcu, czy też w Dobrym Mieście. Pan Starosta poprosił 
o udzielenie upoważnienia Zarządowi po to, aby ułatwić pracę, a także zapewnić szybkość 
składania wniosków do wojewody.  
 Pan Jerzy Laskowski poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetowej radnego 
Jarosława Wolaka o przedstawienie opinii o projekcie uchwały w sprawie upoważnienia 
Zarządu Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz 
wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. Pan Przewodniczący 
dodał, że Komisja spotykała się dwukrotnie.  

Pan Jarosław Wolak powiedział, że Komisja Budżetowa obradowała dwukrotnie: raz 
korespondencyjnie, a raz w przerwie aktualnego posiedzenia. Komisja wnioskuje o przyjęcie 
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projektu uchwały z poprawką, a mianowicie w paragrafie 3 powinien być zapis: „Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego”. 

Pan Jerzy Laskowski zapytał, czy są głosy w dyskusji? 
Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że jest to bardzo ciekawa uchwała, gdyż 

zdaniem radnego w pierwszym czytaniu można ją odczytać jako odebranie uprawnień rady. 
Skoro są wprowadzane zapisy, że Zarząd sam może zmieniać zapisy w budżecie i wprowadzać 
nowe inwestycje, nowe wydatki inwestycyjne to radni, według pana Trzaskowskiego, zostają 
pozbawieni pewnych uprawnień. Radny powiedział, że nie zdążył dokładnie przeczytać nowej 
i długiej ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy, ale radny uważa, że w uchwale jest zawarta 
sprzeczność, gdyż w jednym punkcie mówi się o tym, że zezwala się na dokonywanie 
przemieszczeń między działami, a następnie powołuje się na przepis ustawy o finansach 
publicznych, który mówi, że „z wyłączeniem przeniesień między działami”. Może tak być, że 
ustawa o pomocy obywatelom Ukrainy zmienia ten punkt, ale tak sformułowane zapisy są 
niejasne. Pan Trzaskowski powiedział, że ma wrażenie, że jeżeli chodzi o napływ uchodźców 
z Ukrainy, ten szczyt i apogeum już minął. Radny zastanawiał się, czy jest potrzeba 
wprowadzenia tego zapisu, który nawet zezwala na wprowadzenie nowych inwestycji. Radny 
zwrócił uwagę, że obecnie jest 5 uchodźców. Jest dużo miejsc, może będzie jeszcze 10 - 15 
uchodźców. Pan Trzaskowski jest zdania, że jeżeli radni mają jeszcze upoważnić Zarząd do 
wprowadzania nowych inwestycji, to jest to bardzo poważne uszczuplenie uprawnień Rady 
Powiatu. Pan Trzaskowski poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie wątpliwości. Radny dopytał, 
czy nie ma sprzeczności między zapisami tej ustawy, a zapisami ustawy o finansach 
publicznych.  

Pan Marcin Frączek powiedział, że również podziela obawy Pana Stanisława 
Trzaskowskiego, gdyż zdaniem radnego proponowana uchwala jest daleko idąca. Przed chwilą 
radni przegłosowali zapis w uchwale budżetowej, który już od tej pory funkcjonuje i tak 
naprawdę pieniądze skierowane od wojewody już będę klasyfikowane w konkretnym dziale. 
Pan Frączek zwrócił uwagę na to, że w przypadku proponowanej uchwały, jeżeli radni ją 
przegłosują, to Zarząd nie tylko będzie mógł przesuwać między działami, ale będzie mógł także 
zawierać długoterminowe pożyczki i dokonywać zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 
Radny uważa, że Rada Powiatu tak często się spotyka, że łatwo będzie mogła wpisywać takie 
zmiany w ciągu 2-3 miesięcy. To także spowoduje, że zmiany te będą przedyskutowane z Radą, 
a nie robione poza Radą na zasadzie „już jest” więc radni mają tylko zagłosować.  

Pan Stanisław Trzaskowski zapytał, czy jest możliwe wprowadzenie w tej uchwale 
zapisu odnoszącego się do okresu, w jakim ma to upoważnienie obowiązywać? Czy jest 
możliwość wprowadzenia zapisu do uchwały mówiącego o tym, że radni, po dokonaniu przez 
Zarząd decyzji/zmian (w oparciu o tą uchwałę), zostaną o tym wszystkim niezwłocznie 
poinformowani? Pan Trzaskowski powiedział, że jeżeli radni mają być powiadamiani 
o zmianach po okresie 3 miesięcy lub później, to w takiej sytuacji radny czuje się 
niekomfortowo, wręcz czuje się niepotrzebny. 

Pani Lucyna Kozikowska powiedziała, że jeżeli chodzi o przygotowany projekt 
uchwały, to w jej treści został przytoczony cały artykuł wynikający z ustawy o pomocy 
obywatelom Ukrainy. Zdaniem Pani Skarbnik upoważnienie jest czytane przez radnych za 
bardzo rozszerzająco. Według Pani Kozikowskiej powinno być ono zawężone jedynie 
do realizacji konkretnego zadania związanego z pomocą obywatelom Ukrainy w sytuacji 
prowadzonego konfliktu. Zarząd nie będzie miał możliwości wprowadzenia innych zadań 
inwestycyjnych, jak tylko te, które byłyby związane właśnie z taką pomocą. Na obecną chwilę 
te upoważnienie umożliwia Zarządowi wprowadzanie jedynie środków, które Powiat otrzyma 
od wojewody, aby zabezpieczyć zakwaterowanie i wyżywienie tym obywatelom. Zmiany, 
które zostały zaproponowane w budżecie nie są dużymi kwotami. Za obywatela Ukrainy Powiat 
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otrzymuje 70 zł na dzień, w związku z powyższym zmiany nie będę dotyczyły dużych kwot. 
Pani Skarbnik odniosła się także do sprzeczności, którą podniósł Pan Trzaskowski. 
Pani Kozikowska powiedziała, że art. 258 ust. 1 pkt 2 i 3 odnosi się do przekazywania 
uprawnień, cedowania tych uprawnień na powiatowe jednostki lub dyrektorów. Tu nie chodzi 
o przesunięcia między działami. Zdaniem Pani Skarbnik, jeżeli chodzi o te zapisy z ustawy 
o  finansach publicznych, to nie ma tutaj sprzeczności. Podsumowując Pani Kozikowska 
powiedziała, że uważa, że radni zbyt rozszerzająco czytają i interpretują to upoważnienie, gdyż 
ono dotyczy konkretnego zadnia. Regionalna Izba Obrachunkowa, która opiniuje zmiany 
dotyczące, czy budżetu, czy wieloletniej prognozy finansowej, weryfikuje także, czy Zarząd 
miał prawo do dokonywania zmian. We wszystkich zmianach, które będą dokonywane Powiat 
będzie przytaczał dodatkową uchwałę związaną z obywatelami Ukrainy.  
 Pan Marcin Frączek powiedział, że Pani Skarbnik ma rację. Paragraf 1 art. 2 i 3 
uchwały zgadza się z zapisem z art. 258 ustawy o finansach publicznych, który jest 
przywoływany, lecz zdaniem radnego w proponowanej uchwale punkt 1 paragrafu 1 
„dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu Powiatu Olsztyńskiego, w tym 
dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji budżetowej” stanowi 
zaprzeczenie art. 258 § 1. Tam wyraźnie jest napisane „z wyłączeniem tego”. W proponowanej 
uchwale w drugim punkcie pominięty jest zapis, a dopisane jest „w tym przesunięć między 
działami”. Pan Frączek powiedział, że również nigdzie nie znalazł zapisu „dokonywania zmian 
w wieloletniej prognozie finansowej”. Radny zapytał Panią Skarbnik, czy jest przekonana 
w 100%, że jest to zapis z ustawy o pomocy Ukraińcom? 
 Pani Lucyna Kozikowska odpowiedziała, że tak, jest przekonana. Pani Skarbnik 
przytoczyła treść art. 111 ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy 
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa:   
„W celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 
może upoważnić wójta (burmistrza, prezydenta miasta), zarząd powiatu lub zarząd 
województwa do: 
1) dokonania zmian w planie dochodów i wydatków budżetu jednostki samorządu 
terytorialnego, w tym dokonywania przeniesień wydatków między działami klasyfikacji 
budżetowej; 
2) dokonywania czynności, o których mowa w art. 258 ust. 1 pkt 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 
2009 r. o finansach publicznych; 
3) dokonywania zmian w wieloletniej prognozie finansowej oraz w planie wydatków budżetu 
jednostki samorządu terytorialnego związanych z wprowadzeniem nowych inwestycji lub 
zakupów inwestycyjnych przez jednostkę, o ile zmiana ta nie pogorszy wyniku budżetu tej 
jednostki.” 
 Pani Skarbnik powiedziała, że został przytoczony w całości art. 111 tej ustawy. 
Upoważnienie zostało w taki sposób przygotowane dlatego, że nie wiadomo, co przyniesie 
życie i jak szybko trzeba będzie działać w tej sytuacji.  
 Pan Stanisław Trzaskowski powiedział, że ma jedną uwagę, na którą już prosi, aby 
mu nie odpowiadano, a mianowicie, że w cytowanym zapisie było słowo „może”. Znaczy to, 
że organ stanowiący może, ale nie musi.  
 Pan Jerzy Laskowski zwracając się do Pana Starosty powiedział, że podczas 
dzisiejszej dyskusji wystosowano prośbę, żeby radni byli niezwłocznie o zmianach w budżecie 
powiadamiani, informowani.  
 Pan Andrzej Abako powiedział, że protokołach z Zarządu radni otrzymują informację 
o tym, co się dzieje na Zarządzie. Gdy takie zmiany będą dokonywane, to radni będą mieli taką 
informację w protokołach.  
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 Pan Starosta zwrócił uwagę, żeby czytać literalnie tytuł uchwały. W tym przypadku 
uchwala dotyczy tylko i wyłącznie pomocy Ukraińcom. Nie wiadomo, co się może wydarzyć 
w trakcie. Być może Powiat będzie potrzebował pieniędzy na remont obiektu i wojewoda takie 
pieniądze powiatowi przekaże. Te pieniądze będą inwestycyjne w zakresie pomocy Ukraińcom. 
Tytuł uchwały, która dziś jest podejmowana jest najistotniejszy. Paragrafy rozszerzają ten tytuł, 
pokazując, co Zarząd będzie mógł zrobić. Pan Starosta zapewnił, że nie ma żadnych obaw, 
co do tego, że Zarząd Powiatu będzie dokonywał bez zgody rady, jakichkolwiek zmian 
w budżecie, w innych celach niż pomoc naszym sąsiadom.  
 Odnosząc się do wypowiedzi Pana Trzaskowskiego odnośnie tego, że zmniejsza się 
napływ uchodźców Pana Starosta powiedział, że może chwilowo się zmniejszył, ale nie znaczy 
to, że zmniejszył się w kierunku samorządów czy miejsc, które zostały wyznaczone na pomoc 
zbiorową. Pierwszy etap przyjmowania uchodźców stanowiły rodziny, gdzie często była to 
pomoc sąsiedzka, rodzinna. W tej chwili rodziny po upływie miesiąca, czy półtorej miesiąca 
wycofują się z tej pomocy. Właśnie taki przykład jest w Biskupcu. Rodzina, którą w tej chwili 
przyjął Powiat była w jednej z rodzin w Biskupcu. Czas pomocy tej rodziny się zakończył, 
w związku z tym obowiązkiem Powiatu jest zapewnienie dalszej pomocy, dając ukraińskim 
sąsiadom lokal i wyżywienie w obiektach do tego celu wyznaczonych. Zdaniem Pana Abako, 
nawet jak na granicy zmniejszy się przepływ uchodźców, to wcale nie znaczy, że w kraju nie 
będzie działań, które będą powodowały, że rodziny ukraińskie będą trafiały do obiektów 
wyznaczonych do tego celu z polskich rodzin, które do tej pory pomagały. 
 Pan Jerzy Laskowski powiedział, że trzeba mieć naprawdę dużą odwagę, żeby 
przewidywać, że to jest już koniec wojny. Pan Przewodniczący powiedział, że gratuluje takiego 
poczucia humoru. Żaden poważny analityk nie jest w stanie powiedzieć, co się na tej wojnie 
wydarzy. Tak samo jak nikt nie przewidział tego, że 24 lutego ta wojna się zacznie.  

Ponieważ więcej głosów w dyskusji nie było Pan Jerzy Laskowski zarządził 
głosowanie w sprawie przyjęcia wniosku Komisji Budżetowej dotyczącego projektu uchwały 
w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian w uchwale 
budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z 
pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 

 
Przeprowadzono głosowanie imienne przy użyciu systemu elektronicznego. 
 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński, Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że wniosek Komisji Budżetowej został przyjęty. 
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Następnie Pan Jerzy Laskowski zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały 
w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian w uchwale 
budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych 
z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (19) 
Andrzej Abako, Małgorzata Chyziak, Zbigniew Czabrycki, Jan Dowgielewicz, Grzegorz 
Drozdowski, Ewa Dutka, Waldemar Jodko, Anna Klewiado, Zbigniew Kukuć, Bogumił 
Kuźniewski, Jerzy Laskowski, Joanna Michalska, Iwona Plaskota, Janusz Radziszewski, 
Krystyna Szter, Jacek Szydło, Jerzy Tytz, Jarosław Wolak, Artur Wrochna 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 
Marcin Frączek, Marian Piwcewicz, Zbigniew Szczypiński, Stanisław Trzaskowski 
NIEOBECNI (2) 
Andrzej Moszczyński, Lech Nitkowski 
 
 Pan Przewodniczący stwierdził, że uchwała została podjęta większością głosów. 
 
 Rada Powiatu w Olsztynie podjęła uchwałę Nr XXXIII/336/2022 w sprawie 
upoważnienia Zarządu Powiatu Olsztyńskiego do dokonywania zmian w uchwale 
budżetowej oraz wieloletniej prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z 
pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa 

Załącznik nr 5 
 
 
4. Zamkniecie obrad Sesji. 
   

Pan Jerzy Laskowski zamknął obrady XXXIII sesji Rady Powiatu w Olsztynie w dniu 
19 kwietnia 2022 r.  
 
Protokołowali: 
Bożena Ginc 
Piotr Ulatowski 
Marta Kuczyńska 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności. 
2. Lista pracowników Starostwa. 
3. Porządek obrad.  
4. Uchwała Nr XXXIII/335/2022 zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Powiatu 

Olsztyńskiego na 2022 rok. 
5. Uchwała Nr XXXIII/336/2022 w sprawie upoważnienia Zarządu Powiatu 

Olsztyńskiego do dokonywania zmian w uchwale budżetowej oraz wieloletniej 
prognozie finansowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom 
Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa. 


